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Dwie ofiary Wisły
\\\ GÓRA KALWARIA

W upalną niedzielę,  
19 czerwca w Wiśle utonęło 
dwóch młodych mężczyzn, 
którzy weszli do rzeki  
na wysokości Góry Kalwarii. 
Akcja poszukiwawcza 
zaginionych 16 i 17-latka 
prowadzona jest na szeroką 
skalę, jednak jak dotąd nie 
przyniosła rezultatów.      

D o tragedii doszło w okolicach 
mostu w Górze Kalwarii. Trójka 

nastolatków miała wejść do wody na 
dzikim kąpielisku, oznaczonym przez 
gminę zakazem kąpieli. – Informację o 
tym, że nurt rzeki porwał dwóch mło-
dych mężczyzn, Komenda Powiatowa 
Policji w Piasecznie odebrała o godz. 
15.30 – poinformowała asp. Magdalena 
Gąsowska, rzeczniczka prasowa piase-
czyńskiej komendy. 

Po tym sygnale natychmiast 
wszczęto akcję ratunkową z udziałem 
funkcjonariuszy Komisariatu Rzecz-

nego Policji, strażaków i ratowników 
z piaseczyńskiego WOPR-u. Wykorzy-
stano m.in. sonar i dwa drony, jednak 
do godzin wieczornych nie udało się 
odnaleźć zaginionych. Zakończone w 
niedzielę po godz. 21 poszukiwania 
wznowiono w poniedziałek przed 

godz. 7. Po przerwie, wymuszonej 
burzą, pracę wznowili WOPR-owcy, 
którzy niemal do godz. 22 sprawdzali 
ponownie miejsce zdarzenia oraz oba 
brzegi w kierunku Wólki Dworskiej. 
Niestety znów bez skutku. 

W akcji poszukiwawczej nastolatków uczestniczą strażacy, policjanci  
i piaseczyński WOPR
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Zdaniem radnych, park miejski nie jest odpowiednim miejscem do uprawiania 
wędkarstwa 

\\\ PIASECZNO
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\\\ LESZNOWOLA

Odcinek od Lesznowoli 
do Warszawy Okęcie jest 
praktycznie gotowy. Dwa 
miesiące później powinna być 
też otwarta dla ruchu część 
trasy S7 między Lesznowolą  
a Tarczynem.     

W arunki pogodowe sprzyjają 
drogowcom przy realizacji tra-

sy S7. Prace idą pełną parą, zostało 
bowiem niewiele czasu dla wykonaw-
ców, by samochody mogły poruszać 
się nową arterią – Do końca sierpnia 
ma być przejezdny pierwszy odcinek 
od Lesznowoli do Warszawy Okęcie. 
Natomiast czas na wyrobienie się ze 
wszystkimi pracami wykonawca ma 
do października – informuje Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. 
Prace na odcinku najbliższym Warsza-
wy są już na finiszu i koncentrują się 
wokół głównej trasy. Prowadzone są 
prace wykończeniowe, między innymi 
trwa układanie bruku na wiaduktach, 
zagospodarowanie terenów zielonych, 
wykonywanie oznakowania. Wzdłuż 
dróg serwisowych, służących do ob-
sługi ekspresowych, trwają roboty przy 
ścieżkach rowerowych. Zaawansowa-
nie prac przekroczyło 95%. 

Te 6,6 km ma niebagatelne zna-
czenie w kontekście „przejęcia” ruchu, 
szczególnie z części miejscowości 

położonych po zachodniej stronie ul. 
Puławskiej na odcinku Lesznowola 
– Warszawa Okęcie, takich jak Nowa 
Wola, Zgorzała, Zamienie czy Dawidy. 
Jak większość terenów w gminie, tak  
i te niezwykle szybko się urbanizują, 
przybywa mieszkańców, a wraz z nimi 
rośnie liczba samochodów. Z pewnoś-
cią część tego ruchu z ul. Puławskiej 
„przejmie” nowa S7. Taki kierunek za-
pewne szybko pozwoliłby powrócić do 
koncepcji buspasów na Puławskiej, co 
powinno być oczekiwanym ułatwie-
niem dla transportu zbiorowego. 

\\\   Mniej optymistycznie  
na odcinku  
Lesznowola – Tarczyn

Niestety, mniej optymistycznie mo-
żemy spojrzeć na poziom zaawansowa-

nia prac na odcinku S7 od Tarczyna do 
Lesznowoli. Co prawda, na niektórych 
odcinkach drogi głównej wykonywana 
jest już podbudowa trasy, ale na innych 
trwa dopiero budowa nasypu pod przy-
szłe jezdnie. Prowadzone są prace przy 
mostach, wiaduktach, drogach tech-
nicznych, serwisowych i dojazdowych 
oraz prace przy instalacjach wewnętrz-
nych. Roboty są zaawansowane w oko-
ło 24%. Czy to nie za mało by tamtędy 
jeździć już za dwa miesiące? – Zgodnie 
z zapisem kontraktu trasa główna tego 
odcinka ma być przejezdna do końca 
października tego roku – mówi Mał-
gorzata Tarnowska, rzecznik prasowy 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w Warszawie.

Janusz Wierzchosławski

Kiedy zostanie oddany odcinek S7 
od Lesznowoli do Warszawy?

Budowa trasy S7. Odcinek Lesznowola – Warszawa Okęcie
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Opaski na ratunek
\\\ GÓRA KALWARIA

W ramach programu 
„Teleopieka” grupa 
seniorów z gminy otrzymała 
elektroniczne opaski, które 
mogą uratować im życie.  
Ich przekazanie odbyło się  
we wtorek, 14 czerwca  
w Klubie Senior+ „Wisełka”.      

Z myślą o osobach starszych i scho-
rowanych Ośrodek Pomocy Spo-

łecznej w Górze Kalwarii zakupił 50 

opasek. Urządzenie noszone na nad-
garstku pozwala na wysłanie sygnału 
SOS (np. w przypadku przewrócenia 
się czy utraty przytomności), rozmowę 
z ratownikiem medycznym oraz stały 
pomiar tętna i saturacji. Każda z opasek 
jest przypisana do konkretnej osoby, 
dzięki czemu w momencie połącze-
nia, ratownicy znają jej dolegliwości 
zdrowotne. Program testowany będzie 
przez pół roku.

Na zakup urządzeń OPS uzyskał 53 
tys. zł dotacji z Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego. – Cieszą nas każde 
dodatkowo zdobyte pieniądze, szcze-
gólnie, gdy są one przeznaczone na to, 
co najcenniejsze, czyli zdrowie i życie 
mieszkańców – mówił podczas prze-
kazania opasek burmistrz Arkadiusz 
Strzyżewski, dziękując Kamili Korze-
niewskiej, dyrektor OPS za pozyskanie 
dofinansowania. Natomiast koordyna-
torki projektu z OPS Edyta Gnatowska 
i Małgorzata Witak zaprezentowały 
działanie urządzenia. Wykonano także 

testowe połączenie z centrum ratow-
nictwa.  

Jak przyznaje OPS, zainteresowa-
nie opaskami wśród seniorów było 
duże. – Stworzyliśmy listę rezerwową 
chętnych – przyznaje Edyta Gnatowska. 
– Jeśli ktoś z tej pierwszej grupy zrezyg-
nuje z opaski, to będzie ona przekazana 
osobie z tej listy. 

Anna Żuber

W razie utraty przytomności opaska automatycznie wyśle sygnał SOS  
do ratowników
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Dwie ofiary Wisły
\\\   Poszukiwania  
na długości 10 km

Wczoraj (wtorek, 21 czerwca) z 
uwagi na niekorzystne warunki atmo-
sferyczne, poszukiwania wznowiono 
o godz. 9. W działaniach brały udział 
JRG PSP Piaseczno, piaseczyński WOPR, 
strażacy ochotnicy z Góry Kalwarii, 
Czernideł i Wojciechowic oraz policjan-
ci z Komisariatu Rzecznego Policji, któ-
rzy koordynują pracą wszystkich służb. 
Sprawdzany był odcinek od miejsca za-
ginięcia aż do przeprawy promowej w 
Gassach, a więc ok. 10 km od miejsca, 
w którym chłopcy byli widziani po raz 
ostatni.

Okoliczności zdarzenia ustalą po-
licjanci, którzy będą przesłuchiwać 
świadków. Według wstępnych informa-
cji nastolatkowie szli dosyć płytką wo-

dą. – Najpewniej przed mostem doszli 
do końca przykosy, za którą jest bardzo 
głęboka woda – mówi Piotr Rytko, pre-
zes piaseczyńskiego Wodnego Ochotni-
czego Pogotowia Ratunkowego. – Nurt 
rzeki jest tam wyjątkowo silny. Problem 
z wydostaniem się z niego miałaby na-
wet osoba, która bardzo dobrze pływa. 
Szczęśliwie trzeci chłopak uskoczył w 
bok i to go uratowało.   

\\\   Trudny i ogromny obszar 
poszukiwań

Poziom wody w Wiśle spada z dnia 
na dzień. – Widzimy, że od początku 
akcji wody jest mniej, ale dla nas nie ma 
to znaczenia – informuje Piotr Rytko 
z WOPR. – Dysponujemy poduszkow-
cem, dzięki któremu możemy wszystko 
dokładnie sprawdzić. Wisła to dzika, 

zdradliwa i niebezpieczna rzeka. Ob-
szar poszukiwań jest ogromny i trud-
ny, a szukamy nie jednej osoby, tylko 
dwóch. Trzeba sprawdzić ostrogi, czyli 
te kamieniste budowle, opaski, jest tu 
też mnóstwo powalonych drzew. Sta-
ramy się, aby jak najszybciej zakończyć 
działania, czyli odnaleźć poszukiwa-
nych – dodaje Rytko.

Obaj chłopcy byli mieszkańcami 
powiatu piaseczyńskiego. Powiatu, 
który liczy ok. 200 tys. mieszkańców 
i nie posiada ani jednego basenu na 
otwartej przestrzeni ze strzeżonym 
kąpieliskiem. Dzikie kąpieliska po-
chłaniają najwięcej ofiar. W niedzielę, 
w okolicach miejsca, w którym utonęli 
chłopcy, wciąż kąpali się ludzie. 

Anna Żuber

dokończenie ze str. 1
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Nie chcą wędkarzy w parku 
\\\ PIASECZNO

Komisja Prawa  
i Bezpieczeństwa Rady 
Miejskiej chce wprowadzenia 
zakazu łowienia ryb  
na stawie w parku im. Książąt 
Mazowieckich w Piasecznie. 
Zdaniem służb miejskich 
i mieszkańców, wędkarze 
stanowią zagrożenie dla 
spacerowiczów oraz żyjącego 
przy akwenie ptactwa.  
Przepis może wejść w życie 
jeszcze latem tego roku.       

R adni pochylili się nad zmianą re-
gulaminu parku przy ul. Zgoda w 

Piasecznie po licznych skargach miesz-

kańców, odwiedzających tę część mia-
sta. Ich zdaniem wędkarze stwarzają 

zagrożenie dla spacerowiczów oraz ży-
jącego na tym terenie dzikiego ptactwa. 
Podobnego zdania są radni i urzędni-
cy, którzy wskazują także na problem 
pozostałości po połowach. Żyłki, torby 
plastikowe, opakowania po robakach, 
haczyki – to wszystko trzeba sprzątać 
po wędkarzach na koszt gminy. 

\\\   W Łazienkach  
Królewskich nie łowią

Podczas posiedzenia Komisji Pra-
wa i Bezpieczeństwa, jej przewodni-
czący Adam Marciniak przypomniał, 
że na akwenie przy ul. Zgoda istnieje 
siedlisko łabędzi. – W dodatku wędka-
rze zaśmiecają teren i efekt, jest taki, 
że mieszkańcy dzwonią ze skargami, a 
straż miejska nie ma podstawy praw-
nej, aby ukarać tych wędkarzy – pod-
kreślał. – Czy w warszawskich Łazien-
kach są odławiane ryby? Jeśli już tak 
dbamy o ten park i dosyć spore pienią-
dze wpompowaliśmy w ten teren, to ja 
tego nie widzę, żeby w centrum miasta 
było odławianie rybek. Tym bardziej 
że nie jest to duży akwen. Dla wędka-
rzy to zabawa, a dla zwierząt zagro-
żenie i wszyscy się temu przyglądają  
– dodał. 

Jak przyznał Mariusz Łodyga, ko-
mendant Straży Miejskiej w Piasecznie, 
służba ta przygląda się z niepokojem 

temu, co dzieje się nad akwenem. – 
Wędkarze niszczą roślinność – stwier-
dził Mariusz Łodyga. – Tam są nie tylko 
łabędzie, ale też bardzo dużo kaczek. 
Te zwierzęta mogą się zaplątać w żył-
kę albo połknąć haczyk i wtedy będą 
potrzebowały naszej pomocy. Chcieli-
byśmy się tego ustrzec. Stosując odpo-
wiednie zapisy pomożemy zwierzętom 
i zaoszczędzimy pieniądze, bo nie bę-
dziemy też musieli sprzątać, a brzegi 
nie będą niszczone. 

Komendant podkreślał, że wyczy-
ny wędkarzy mogą być także niebez-
pieczne dla spacerowiczów – haczyk 
może wylądować na trawie albo za-
drapać kogoś spacerującego podczas 
zarzucania przez wędkarza przynęty 
– stwierdził. – Niektórzy faktycznie ro-
bią takie zamachy tą wędką, a przecież 
obok biegają dzieci – wtórował komen-
dantowi Grzegorz Chrabałowski, na-
czelnik Wydziału Utrzymania Terenów 
Publicznych Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno. – To nie jest odpowiednie 
miejsce do tego typu sportu – dodał.  

\\\   Zakaz za zakazem
Jak podkreślano, w gminie i w 

jej okolicy są miejsca do uprawiania 
wędkarstwa, jak np. Górki Szymona 
czy rzeki – Jeziorka i Wisła. Zdaniem 
radnych, ze względów bezpieczeństwa, 

w regulaminie parku im. Książąt Ma-
zowieckich powinien znaleźć się także 
zakaz wchodzenia na lód oraz zakaz 
kąpieli w stawie. Wniosek o jego zmia-
nę powinien pojawić się na wakacyjnej 
sesji rady miejskiej.

Trzeba przyznać, że w ostatnim 
czasie piaseczyński park wypiękniał, 
dzięki pracom w ramach jego rewalo-
ryzacji. Zamiast wydeptanych ścieżek, 
pojawiły się prawdziwe alejki space-
rowe z ławkami i koszami na śmieci. 
Staw pogłębiono i oczyszczono, a na 
skarpach wysiano trawę i posadzono 

byliny. Na wyspie pojawiły się wierzby 
płaczące. Powstał także nowy drew-
niany pomost osadzony naprzeciw 
wyspy oraz pływająca, podświetlana 
nocą fontanna. Ponadto przebudowa-
no odcinek Kanału Piaseczyńskiego w 
kierunku obwodnicy, a cały teren został 
podwyższony i wyrównany. Wysiano 
także łąkę kwietną. 

Możliwe, że zgodnie z życzeniem 
części radnych, staw zostanie zarybio-
ny kolorowymi rybami. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Możliwe, że w stawie pojawią się kolorowe ryby 

W regulaminie parku 
znajdzie się także  

zakaz kąpieli w stawie 
oraz zakaz wchodzenia  

na lód

dokończenie ze str. 1
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Pętla autobusowa,
parking i targowisko

Boiska przy CEM otwarte

\\\ NOWA IWICZNA

W drugiej edycji rządowego 
programu inwestycji 
strategicznych Polski Ład, 
Lesznowola może liczyć na 
dofinansowanie inwestycji, 
polegającej na budowie ulicy 
Sadowej w Nowej Iwicznej. 
Na to zadanie samorząd ma 
otrzymać 4,6 mln złotych.  
A co z targowiskiem?      

P odobnie jak w przypadku ubie-
głorocznej informacji o dofinan-

sowaniu dla budowy ul. Wąskiej w Woli 
Mrokowskiej (4 mln zł), informacja ta 
wywołała sporą dyskusję w mediach 
społecznościowych. Ponownie miesz-
kańcy nie mogą zrozumieć, dlaczego 
samorząd zgłasza do programu ulice, 
które z ich punktu widzenia mają słu-
żyć niewielkiej liczbie mieszkańców, 
podczas gdy brakuje pieniędzy na 
kluczowe drogi, z których korzystają 
tysiące kierowców. Zastępca wójta Mi-
rosław Wilusz przekonuje, że o tym, 
jakie inwestycje zostaną zgłoszone, 

decyduje to, czy spełniają one warunki 
programu. Władze gminy przekonu-
ją też, że droga ma istotne znaczenie 
komunikacyjne, ponieważ po wybu-
dowaniu, ma łączyć ulicę Krasickiego 
z ul. Kielecką. Obecnie rzeczywiście 
da się dotrzeć od ul. Sadowej do ul. 
Kieleckiej – ścieżką wydeptaną przez 
czyjeś pole. Ulica Sadowa obecnie pełni 
jeszcze jedną istotną rolę – równoległa 
do torów kolejowych, tuż przy przy-
stanku Nowa Iwiczna, w naturalny 
sposób stała się parkingiem dla pa-
sażerów. To kolejny argument gminy  
za inwestycją.

– W części od ul. Krasickiego, przy 
torach, powstanie parking samocho-
dowy na 82 miejsca oraz dwa parkingi 
rowerowe – informowały w komen-
tarzach władze Lesznowoli. Dodat-
kowo, dwa lata temu zapadła decyzja  
o wybudowaniu przy tej ulicy gmin-
nego targowiska. Pomysł już wtedy 

spotkał się z krytyką. Wybór loka-
lizacji dziwił również radnych, ale 
władze gminy przekonały ich, że 
warto zadanie wprowadzić do WPF, 
bo gmina otrzyma na nie milion zło-
tych. Wówczas również pojawiła się 

informacja, że dojazd będzie zapew-
niony projektowaną do budowy ulicą  
Sadową. 

Zapytaliśmy gminę na jakim etapie 
są obie inwestycje. ZRID dla ul. Sado-
wej, Lesznowola otrzymała jesienią 
2020 r. Projekt zakłada budowę jezdni 
ulicy Sadowej wraz z łącznikiem do 
ulicy Kieleckiej, ciągu pieszo-rowero-
wego, chodnika, kanalizacji deszczowej 

i oświetlenia ulicznego. Projektowana 
szerokość jezdni wynosi 5,5 metra. 

– W ramach inwestycji powstanie 
pętla autobusowa z peronem dla au-
tobusów, 82 miejsca parkingowe dla 
samochodów osobowych oraz stanowi-
ska postojowe dla rowerów – informuje 
Agnieszka Adamus z Biura Promocji.

Czy przy ul. Sadowej nadal plano-
wana jest budowa gminnego targowi-
ska? Urząd potwierdza tę informację. 

– Aktualnie trwa procedura uzy-
skania pozwolenia na budowę – po-
informowała nas Agnieszka Adamus. 
Kiedy obie inwestycje miałyby zostać 
zrealizowane i w jaki sposób zostaną 
uzgodnione ich harmonogramy? – Na 
razie nie wiadomo. Na pewno zgodnie 
z warunkami dofinansowania do budo-
wy targowiska, inwestycja musi zostać 
zakończona i rozliczona w przyszłym 
roku.

Agnieszka Maj

\\\ PIASECZNO

Nowoczesny kompleks boisk 
przy Centrum Edukacyjno- 
-Multimedialnym w Piasecznie 
będzie dostępny po godzinach 
pracy szkoły oraz w soboty  
i niedziele.      

N ajpierw były ograniczenia spo-
wodowane koronawirusem, a w 

okresie popandemicznym pojawiły się 
nowe zagrożenia, te związane z wojną 
w Ukrainie. W związku z tą sytuacją 
niektóre obiekty sportowe przy szko-
łach od wielu miesięcy, a w niektórych 
przypadkach już kolejny rok, pozostają 
zamknięte wieczorami oraz w week-
endy. Tak jest m.in. z nowoczesnym 
obiektem przy Centrum Edukacyjno-
-Multimedialnym w Piasecznie. 

– To nie wynika z mojej złej woli, 
a z odgórnych zarządzeń – tłumaczy 
niedostępność boisk przy CEM-ie Wio-
letta Grochowicz, dyrektor szkoły przy 
ul. Jana Pawła II 55 w Piasecznie. – W 
związku z przedłużeniem alarmów 
Charlie i Bravo, jako administracja pub-
liczna, w trosce o bezpieczeństwo dzie-
ci jesteśmy zobowiązani do zachowania 
szczególnej czujności. My nie mamy 
pracownika, który doglądałby boiska 
wieczorami czy w weekendy i nie wie-
dzielibyśmy, kto na nim przebywa i czy 
nie zrobi dzieciom krzywdy – dodaje.   

\\\   Problem ogólnopolski
Zgodnie z ww. stopniami alar-

mowymi, należy zwracać uwagę na 
dziwnie zachowujące się osoby, po-
zostawiony w miejscach publicznych 

bagaż, podejrzanie wyglądające paczki 
czy samochody, które zaparkowano 
w miejscach niedozwolonych. O każ-
dej sprawie powinno się informować 
policję. Dla służb odpowiedzialnych 
za bezpieczeństwo ważne są również 
informacje o sytuacjach niestandar-
dowych, które mogą wydać się co naj-
mniej dziwne. 

To, co dzieje się na boisku szkol-
nym przy CEM, mimo zakazu wstępu 
w dni powszednie po godz. 20 oraz w 
weekendy, może budzić obawy. Na jego 
teren wchodzą osoby postronne i raczej 
nie w celu uprawnia sportu. Nierzadko 
zostawiają śmieci (w tym m.in. butelki 
po alkoholu), dewastują wyposażenie 
i wyprowadzają psy, o czym świadczą 
niesprzątnięte po pupilach odchody. 

Nic dziwnego, że dylemat z udo-
stępnianiem szkolnych boisk po godzi-
nach pracy placówek, mają dyrektorzy 
w całej Polsce. Wielu z nich, z uwagi na 
kwestie bezpieczeństwa, udostępnia 
obiekty tylko w ściśle określonych po-
rach i warunkach. Zwłaszcza, że to oni 
odpowiedzialni są za sprzęt, który nie 

może być zniszczony czy niesprawny, 
a boisko w pierwszej kolejności musi 
zaspokajać potrzeby placówki. 

\\\   Urząd porozumiał się  
ze szkołą

Po kontakcie naszej redakcji z wła-
dzami Piaseczna, te porozumiały się w 
sprawie dostępności boiska przy CEM 
z dyrekcją placówki. – Sprawdziłem i 
okazało się, że wszystkie boiska szkol-
ne są otwarte po godzinach lekcyjnych, 
poza CEM-em, gdzie boisko udostęp-
nione zostanie od długiego weekendu 
– zapowiedział w ubiegłym tygodniu 
burmistrz Daniel Putkiewicz. – Za infra-
strukturę sportową przy szkole odpo-
wiedzialny jest dyrektor danej placów-
ki, ale trzeba pamiętać, że korzystając 
z niej po godzinach pracy placówki lub 
w weekend zgodnie z regulaminami 
szkoła nie zapewnia opieki. Odpowie-
dzialność za dzieci przebywające na 
boisku lub placu zabaw ponoszą ro-
dzice – tłumaczy.  

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Na razie łącznik z ul. Kielecką prowadzi przez łąkę 
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Boisko przy CEM w PiasecznieW części  
od ul. Krasickiego,  

przy torach,  
powstanie parking 

samochodowy  
na 82 miejsca
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Przebudowa coraz bliżej
\\\ PIASECZNO

Miasto zakończyło projekt 
przebudowy ulicy Ptaków 
Leśnych w Żabieńcu i 
Jastrzębiu. W ramach 
kompleksowej inwestycji, 
która pochłonie blisko 26 mln 
zł, powstaną m.in. chodniki, 
kanalizacja deszczowa oraz 
przebudowany będzie system 
odwodnienia i oświetlenia.       

U lica Ptaków Leśnych jest istotnym 
łącznikiem pomiędzy drogą kra-

jową nr 79 a Konstancinem-Jeziorną. 
Gmina zapewnia, że dzięki przebudo-
wie poprawi się jakość życia mieszkań-
ców Żabieńca i Jastrzębia. Rozbudowa 
podnieść ma też bezpieczeństwo użyt-
kowników ruchu, zarówno pieszych, 
jak i zmotoryzowanych. Po remoncie 
ulica ma być także bardziej przyjazna 
środowisku - dzięki zastosowaniu ele-
mentów uspokojenia ruchu zmniejszo-
na zostanie emisja spalin. 

Rozbudowa jest inwestycją kom-
pleksową, obejmującą odcinek o dłu-
gości blisko 3 km. Zakłada rozbudowę 
drogi, budowę chodnika dla pieszych, 
przebudowę skrzyżowań (w tym wy-
niesionych), budowę zjazdów i elemen-
tów uspokojenia ruchu, kanału tech-
nologicznego, kanalizacji deszczowej. 

Planowana jest również przebudowa 
systemu odwodnienia (rowy drogowe, 
wpusty, przykanaliki, drenaże, pom-
pownie), sieci gazowej i oświetlenia 
ulicznego, jak również urządzeń bez-
pieczeństwa ruchu drogowego i sieci 
uzbrojenia terenu. 

Droga zyska także nową na-
wierzchnię. Zgodnie z zaleceniami Za-
rządu Transportu Miejskiego w War-
szawie, zamiast zatok autobusowych, 
na pasach ruchu powstaną tzw. perony 
ruchu. W miejscach wolnych od infra-
struktury podziemnej posadzone będą 
nowe drzewa.

Harmonogram prac zakłada, że w 
trzecim kwartale bieżącego roku urząd 
skompletuje uzgodnienia dokumen-

tacji z licznymi gestorami sieci (m.in. 
Przedsiębiorstwem Wodociągów i 
Kanalizacji w Piasecznie, PGE, Orange, 
Polską Spółką Gazownictwa, Mazo-
wieckimi Sieciami Światłowodowymi) 
oraz uzyska decyzję wodnoprawną. Na 
październik zaplanowano wystąpienie 
z wnioskiem o uzyskanie decyzji o ze-
zwoleniu na realizację inwestycji dro-
gowej (ZRID), która powinna być wy-
dana na przełomie 2022 i 2023 roku. 

Całkowita wartość zadania to bli-
sko 26 mln zł, z czego 24,5 mln zł to 
środki z II edycji Programu Inwestycji 
Strategicznych – Rządowego Funduszu 
Polski Ład. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Po remoncie droga ma być bardziej przyjazna środowisku, dzięki  
rozwiązaniom zmniejszającym emisję spalin

Nowa jakość 
skrzyżowania
\\\ SIEDLISKA/ŻABIENIEC

Przebudowa skrzyżowania 
drogi krajowej nr 79  
z ul. Polną w Siedliskach  
i ul. Główną w Żabieńcu 
została zakończona.     

T o skrzyżowanie przed przebu-
dową to był prawdziwy drogowy 

koszmar. Wielokrotnie dochodziło tam 
do groźnych wypadków, także śmier-
telnych. Szczególnie niebezpieczne by-
ły manewry skrętu w lewo – z Siedlisk 

w stronę Góry Kalwarii oraz z Żabieńca 
w stronę Piaseczna.

Po kilku miesiącach modernizacji 
to newralgiczne miejsce zmieniło się 
nie do poznania. Co ważne, pojawiły 
się bezkolizyjne wjazdy i wyjazdy, co 
ma niebagatelny wpływ na bezpie-
czeństwo. Modernizację skrzyżowania 
przeprowadziło Starostwo Powiatowe 
w Piasecznie, które w porozumieniu z 

Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 
Autostrad zaprojektowało i zbudowało 
je tak, aby było bezpieczniejsze.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Widok na skrzyżowanie od strony Piaseczna
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Zero jako atut

W trosce o środowisko 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W Raporcie o stanie gminy 
Konstancin-Jeziorna za rok 
2021 na próżno szukać 
informacji o 5 mln zł, które 
przelano na fałszywą lokatę, 
czy zawyżonej dotacji  
dla szkoły prywatnej. Dumą 
burmistrza jest ponownie  
brak zadłużenia samorządu.      

P rzygotowany przez firmę ze-
wnętrzną raport o stanie gminy 

Konstancin-Jeziorna w 2021 roku jest 
przejrzystym dokumentem, opartym w 
sporej części na analizie porównawczej 
z 76 innymi gminami w Polsce, poło-
żonymi w otoczeniu dużych ośrodków 
wojewódzkich. Autorzy podkreślają, 
że w wielu obszarach gmina wyróż-
nia się pozytywnie na tle pozostałych 
samorządów.

W 2021 roku dochody na miesz-
kańca wyniosły blisko 9,5 tys. złotych, 
a wydatki o tysiąc złotych mniej. Po-
zwoliło to oczywiście na poczynienie 
oszczędności, w sytuacji, gdy większość 
samorządów zaciąga zobowiązania fi-
nansowe, by móc realizować inwesty-
cje. Dumą burmistrza Kazimierza Jań-
czuka, podobnie jak przed rokiem jest…
zero. Tyle bowiem wynosi zadłużenie 
długoterminowe gminy. Jaka jest tego 
cena? Uznawany za jedną z najbogat-

szych gmin w Polsce Konstancin-Jezir-
na, przy dochodach na poziomie ponad 
217,5 mln złotych, na inwestycje wydał 
zaledwie 18,8 mln zł, czyli 8% pienię-
dzy, które wpłynęły do budżetu. Brak 
inwestycji, głównie w infrastrukturę 
drogową, doskwiera mieszkańcom. 
Budzi też ich irytację w sytuacji, gdy 
gmina dopłaca duże środki do gospo-
darki odpadami czy oczyszczalni ście-
ków. Do tego dochodzi głośna utrata 
5 mln złotych przelanych na fałszywą 
lokatę. Jakby tego było mało, kontrola 
NIK przeprowadzona pod koniec 2021 
roku wykazała, że w latach 2019-2021, 
w wyniku złego wyliczenia stawki na-
leżnej dotacji na ucznia, gmina przeka-
zała szkole prywatnej łącznie ponad 
2 mln złotych nadmiarowej dotacji. O 
tych dwóch istotnych z punktu widze-
nia finansów gminy kwestiach, raport 
jednak nie wspomina. 

– Obecną sytuację budżetowa gmi-
ny należy ocenić jako stabilną i korzyst-
ną – czytamy w raporcie. 

Czy tak będzie zawsze? Jeśli cho-
dzi o demografię, nadal obserwowane 
jest starzenie się społeczeństwa gminy 
Konstancin-Jeziorna. Odsetek osób w 
wieku poprodukcyjnym wynosi już 
ponad 25%, a przyrost naturalny jest 
ujemny.  Dyskusja nad dokumentem 
odbędzie się podczas sesji absolutoryj-
nej 22 czerwca 2022 r.

Agnieszka Maj

\\\ PIASECZNO

Miasto pozyskało prawie 
200 tys. zł dofinansowania 
na działania proekologiczne. 
Dzięki środkom zmieni się 
otoczenie „Perełki” na tyłach 
sądu oraz prowadzone będą 
liczne działania, mające 
zwiększyć świadomość 
mieszkańców w zakresie 
ochrony środowiska.     

C el, na który gmina pozyskała 
środki w wysokości 100 tys. zło-

tych nazywa się „Trakt nad Perełką w 
Gminie Piaseczno – błękitno-zielona 
infrastruktura w ramach zadania bu-
dżetowego Trakt nad Perełką”. W ra-
mach zadania powstanie taras na na-
sypie oraz nasadzenia roślin za sądem 
w Piasecznie. – Szczegółowy projekt 
będzie dopiero opracowany, ale gmina 
prowadzi już rozmowy z właścicielami 
nieruchomości prywatnych, położo-
nych wzdłuż rzeki. – Działania, które 
obejmuje dofinansowanie, dotyczą 
wykonania dodatkowych nasadzeń 
na terenie zalewowym, na odcinku 
między przedłużeniem ul. Czajewicza, 
a sądem – informuje Joanna Ferlian-
-Tchórzewska z Biura Promocji i Kul-
tury Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno. 

– Oczywiście naturalne siedliska, które 
tam występują, zostaną zachowane i 
wzmocnione. Taras zgodnie z koncep-
cją ma się pojawić na nasypie, który 
powstał przy budowie mostu nad Pe-
rełką na przedłużeniu ul. Czajewicza do 
ul. Kościelnej. Szczegóły jednak będą 
znane dopiero po wykonaniu projek-
tu. Przetarg na to zadanie planujemy 
ogłosić w formule zaprojektuj i wybu-
duj – dodaje. 

Ostateczny koszt przedsięwzięcia 
znany będzie po rozstrzygnięciu prze-
targu, a planowana inwestycja ma przy-
czynić się do osiągnięcia efektu eko-
logicznego, czyli ochrony naturalnego 
siedliska podmokłego towarzyszącego 
Perełce. Pieniądze na dofinansowanie 
zadania pochodzą z Mazowieckiego 
Instrumentu Wsparcia Adaptacji do 
Zmian Klimatu – Mazowsze dla kli-
matu 2022, który jest nowym progra-
mem samorządu województwa mazo- 
wieckiego.

\\\   Edukacja na rzecz  
czystego powietrza

W ramach programu „Mazowsze 
dla czystego powietrza 2022” na zada-
nie „Działanie proekologiczne w Gmi-
nie Piaseczno”, miasto pozyskało 95 tys. 
zł. Pieniądze przeznaczone będą na sze-
reg edukacyjnych działań proekologicz-

nych. – W czasie Europejskiego Tygo-
dnia Czystego Transportu promowane 
będą ekologiczne formy mobilności: 
transport publiczny, rower, hulajnogi, 
wrotki, rolki, ruch pieszy. Zorganizo-
wane zostaną również konkursy z 
nagrodami dla dzieci przedszkolnych i 
szkolnych czy rajdy rowerowe połączo-
ne z warsztatami, podczas których pro-
mowana będzie wymiana źródeł ciepła, 
termomodernizacja oraz wspierane 
będą zachowania proekologiczne w 
zakresie ogrzewania indywidualnego i 
przyzwyczajeń transportowych – wyli-
cza Joanna Ferlian-Tchórzewska z UMiG 

Piaseczno. – Zorganizowany zostanie 
piknik z okazji Dnia Czystego Powietrza 
w postaci miasteczka ekologicznego. 
Podczas spotkania z dziećmi poruszane 
będą głównie tematy dotyczące zanie-
czyszczenia powietrza, niskiej emisji, 
ochrony klimatu, zrównoważonego 

transportu oraz codziennych nawyków 
proekologicznych. 

Ponadto w szkołach odbędzie się 
również 11 spektakli teatralnych o te-
matyce proekologicznej, a także akcja 
„Sadzimy tlen”. Jej celem będzie pro-
mocja sadzenia drzew jako jednego z 
najbardziej konkretnych działań pro-
ekologicznych, które można prowadzić 
dla łagodzenia zmian klimatycznych. 
Jak podkreśla urząd, sadzenie drzew 
ma także istotne znaczenie antysmo-
gowe w miastach. – Celem edukacji 
poprzez realizację zadania „Działania 
proekologiczne w Gminie Piaseczno” 
jest kształtowanie pełnej i wieloaspek-
towej świadomości oraz budzenie zain-
teresowania powiązanymi kwestiami: 

społecznymi, politycznymi, ekonomicz-
nymi i ekologicznymi – mówi Renata 
Osiecka z Referatu Pozyskiwania Fun-
duszy Zewnętrznych. – Przeprowa-
dzone akcje będą tematem do refleksji, 
zmiany nawyków, a przede wszystkim 
rozmów z rodziną oraz bliższymi i dal-
szymi znajomymi, których będziemy 
starali się zachęcać do znacznie bar-
dziej proekologicznych postaw w tro-
sce o środowisko – dodaje. 

Działania na rzecz środowiska w 
gminie Piaseczno poprawić ma także 
nowy pojazd Ekopatrolu. Naszpikowa-
ny technologią samochód kosztował 
prawie 600 tys. zł, ale tu również urząd 
zabiegać będzie o dofinansowanie. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

W szkołach odbędzie się 
11 spektakli teatralnych  

o tematyce 
proekologicznej, a także 

akcja „Sadzimy tlen”

Rozmawiali z projektantami 
\\\ PIASECZNO

We wtorek, 14 czerwca  
w różnych punktach 
miasta, można było oglądać 
wystawę prezentującą wizję 
zagospodarowania okolic 
dworca PKP w Piasecznie. 
Kolejna okazja do zapoznania 
się z koncepcją nadarzy się 
jeszcze 23 czerwca.       

O kazała makieta, prezentująca 
koncepcję programowo-prze-

strzenną zagospodarowania okolic 
dworca, powstała w skali 1:500, a 
przygotował ją zespół projektantów 
z biura JAZ+Architekci Żmijewski 
Jaworski S.C. We wtorek, 14 czerw-
ca zaprezentowano ją bezpośrednio 
mieszkańcom, najpierw w godzinach 
przedpołudniowych na targowisku 
miejskim, a po południu w Centrum 
Edukacyjno-Multimedialnym oraz na 
terenie dworca PKP. 

Spotkania to kolejny etap konsul-
tacji społecznych nad zagospodarowa-
niem tej części miasta. Trzeba przyznać, 
że wzbudza ona spore zainteresowanie 
piasecznian, którzy żywo dyskutowali 
z projektantami. Koncepcja zakłada 
stworzenie planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru sąsia-
dującego z terenami kolei w rejonie 
dworca. Chodzi konkretnie o obszar 

pomiędzy ulicami Jana Pawła II na pół-
nocy i Sienkiewicza na południu, oraz 
przyległy do tego terenu obszar ogra-
niczony ulicami: Dworcową i Ponia-
towskiego od wschodu i Broniewskiego  
od zachodu. 

Na makiecie znajdziemy też takie 
propozycje, jak stworzenie nowych 
pawilonów handlowych, Otwartego 
Muzeum Kolejnictwa oraz uporządko-
wanie i stworzenie reprezentacyjnej, 
przyjaznej przestrzeni miejskiej. Kwe-
stią dyskusyjną są m.in. rozwiązania 
dla węzła przesiadkowego i wiaduktów 
nad torami PKP oraz rozwiązania ma-
jące na celu stworzenie nowych miejsc 
parkingowych, jakże potrzebnych w 

tej części miasta. Projektanci i urzęd-
nicy zastanawiają się także nad tym, 
czy „nową” ul. Reymonta poprowadzić 
możliwie najbliżej zabytkowego zespo-
łu kolejki wąskotorowej. Pozwoliłoby 
to na stworzenie wzdłuż niej pasa roz-
proszonej zabudowy usługowej, który 
oddzieliłby ją od osiedla domów jedno-
rodzinnych. Druga koncepcja zakłada 
poprowadzenie ul. Reymonta tak, aby 
zachować możliwie dużą ilość istnie-
jącej zieleni. To drugie rozwiązanie 
pozwoliłoby stworzyć park linearny 
pomiędzy projektowaną ulicą a otwar-
tą ekspozycją na terenach zabytkowej 
kolei wąskotorowej. 

Kolejne spotkanie i rozmowy odby-
ły się we wtorek, 21 czerwca na dworcu 
PKP. Natomiast w czwartek, 23 czerwca 
w godz. 18.30-20.30 w Urzędzie Miasta 
i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 
5 odbędzie się spotkanie podsumowu-
jące rozmowy z mieszkańcami. Uwagi 
i pomysły można także przesłać na 
adres: konsultacje@piaseczno.eu. 

Na podstawie wniosków z czerw-
cowych spotkań i konsultacji zostanie 
przygotowany projekt MPZP dla rejo-
nu dworca. Kolejnym etapem będzie 
wspólna praca nad przedstawionym 
projektem, który zostanie wyłożony 
jesienią tego roku. Mieszkańcy będą 
mogli zgłaszać do niego swoje uwagi.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Spotkania to kolejny etap  
konsultacji społecznych 
 nad zagospodarowaniem  
tej części miasta

Urząd chce zagospodarować tereny nad Perełką z zachowaniem ochrony  
naturalnego siedliska podmokłego 
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PUK chce zrobić porządek 
przed cmentarzem
\\\ PIASECZNO

Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych chce zmienić 
oblicze straganów przed 
cmentarzem komunalnym 
przy ulicy Julianowskiej. 
Nieładne i niezbyt bezpieczne 
stoiska handlowe zastąpić 
mają estetyczne wiaty, które 
spółka sama wybuduje.     

P rzedsiębiorstwo Usług Komunal-
nych złożyło do miasta wniosek 

o zajęcie pasa drogowego na ul. Julia-
nowskiej, w miejscach, w których od-
bywa się handel zniczami i kwiatami. 
Spółka jest zarządcą terenu cmentarza 
i chce zarządzać także terenem przed 
nim. Jej wniosek do Wydziału Inwesty-
cji Drogowych i Inżynierii Ruchu doty-
czy okresu od 1 lipca do końca roku (z 
wyjątkiem okresu Święta Zmarłych). 

\\\   Potencjalnie  
niebezpieczne

Plany PUK-u zdradził radnym na 
posiedzeniu Komisji Prawa i Bezpie-
czeństwa Miasta i Gminy Piaseczno 
prezes spółki. – Dla nas najważniejsze 

jest bezpieczeństwo i ogólny wygląd 
cmentarza – przekonywał Grzegorz 
Tkaczyk, prezes PUK-u.  – Miejsce, na 
którym chowa się i odwiedza swoich 
bliskich, należy darzyć szacunkiem i ja 
chcę, żeby ten szacunek był widoczny 
również przed cmentarzem. My nie bę-
dziemy na tym zarabiać. Chcemy tylko 
objąć teren trochę większą kontrolą, 
niż to jest w tej chwili. Nie jest to zresz-
tą nic dziwnego, trudno, żeby urzęd-
nicy wychodzili codziennie z urzędu i 
sprawdzali, czy ktoś wysunął się metr 

czy dwa poza teren, który wynajął do 
handlu. Na miejscu są nasi pracownicy 
i oni będą na bieżąco to kontrolować.

PUK zapewnia, że stworzy handlu-
jącym kwiatami i zniczami warunki, 
które zapewnią bezpieczeństwo za-
równo sprzedawcom, jak i klientom 
oraz przechodniom czy rowerzystom. 
Zdarza się bowiem, że asortyment han-
dlujących wystaje na ścieżkę pieszo-
-rowerową lub jest rozstawiany na 
trawnikach. – To jest potencjalnie nie-
bezpieczne, jeśli dziecko wpadnie w te 

znicze to może się pokaleczyć. Wtedy 
pretensje będą do zarządcy cmentarza, 
a nie do handlujących – argumentował 
Tkaczyk. – Namioty, takie trochę z lat 
90, przy dużym wietrze potrafią się 
porwać czy przewrócić. Dlatego chcie-
liśmy zaproponować tym ludziom coś 
nowocześniejszego, coś stałego, co 
będzie zbudowane zgodnie ze sztuką 
inżynierską i będzie również niedro-
gie, aby nie obciążyło budżetu naszej 
spółki. 

\\\   Bez szkody  
dla handlujących

PUK obiecuje, że przejęcie przez 
spółkę kontroli nad miejscami han-
dlowymi odbędzie się bez szkody dla 
prowadzących działalność gospodar-
czą. Nie wzrosną też opłaty dla sprze-
dawców, chyba, że ich wysokość zmieni 

gmina. Jeśli dojdzie do zmiany zarządcy, 
sprzedawcy będą rozliczać się za ko-
rzystanie z miejsc z PUK-iem, a ten z 
miastem. 

– Obecnie wygląda to niezbyt ład-
nie – mówił podczas obrad komicji 
Rafał Żytkowski z Wydział Inwestycji 
Drogowych i Inżynierii Ruchu. – Każda 
zmiana w tym miejscu, która spowodu-
je, że to będzie bardziej uporządkowa-
ne, będzie zasadna.

Radni KRiB, a następnie burmistrz, 
pozytywnie wypowiedzieli się na temat 
wniosku PUK-u. Wydział IDRiIR przy-
gotuje decyzję o zajęciu pasa drogowe-
go, jednak zanim PUK zamontuje wiaty, 
opracuje i przedstawi włodarzom mia-
sta ich koncepcję projektową. Ta ma być 
gotowa do końca wakacji. 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber
Na zmianach skorzystać mają wszyscy – sprzedawcy, klienci, a także  
użytkownicy ścieżki pieszo-rowerowej, która biegnie wzdłuż cmentarza

Do końca wakacji PUK przedstawić ma miastu pomysł na wiaty, które stanąć 
mają pod cmentarzem komunalnym
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W 1936 roku odbyła się letnia 
olimpiada w Berlinie. Był to 

pokaz niemieckiej siły i nie sport tu 
był ważny, tylko prezentacja państwa 
stworzonego przez nazistów. W dniu 
rozpoczęcia olimpiady stadion ocze-
kiwał Adolfa Hitlera i gdy nadjechał 
w eleganckim samochodzie, drobny 
człowiek z kabaretowym wąsikiem 
pod nosem, stadion oszalał. Witano go 

jak Mesjasza. W tym czasie sportow-
cy mokli przed Bramą Maratońską na 
Polu Majowym, jakby zapomniani. Z 
drużyn niemieckich już 26 kwietnia 
1933 roku usunięto Żydów i Romów, na 
mocy dekretu zakazującego ich udzia-
łu w organizacjach sportowych. Na tej 
olimpiadzie Polska zdobyła pierwszy 
w swojej historii medal w dyscyplinie, 
jaką było strzelanie do celu.  

\\\   Oficer Władysław Karaś
Ciekawy wynik osiągnął w Berlinie 

polski sportowiec, Władysław Karaś 
z organizacji „Strzelec” Warszawa, 
który w dyscyplinie strzelania z ka-
rabinu małokalibrowego zdobył brą-
zowy medal. Oddawano 30 strzałów 
w trzech seriach. W pierwszej Karaś 
osiągnął wynik 296 punktów na 300 
możliwych. Bardzo ciekawy życiorys 
tego sportowca wart jest analizy. Aresz-
towany przez Niemców 23 kwietnia 
1942 r. przesłuchiwany był na Pawia-
ku, a w dniu 28 maja – rozstrzelany w 
Magdalence. Pośmiertnie awansowany 
do stopnia majora.

\\\   Warszawa, Piaseczno  
roku 1936

Nazywana była Paryżem wschodu. 
Każdy, z kim rozmawiałam o przedwo-
jennej stolicy, wspominał eleganckie 
sklepy, czyste ulice i piękne domy. Jak 
żył przeciętny warszawiak? Postawię 
dość szokujące pytanie – na co umierali 
wówczas warszawiacy? Szukałam w 
statystykach informacji, ile osób zginę-
ło z powodu postrzału z broni palnej. 
Spójrzmy na informacje z grudnia 1935 

roku. Wówczas zmarło w Warszawie 
1342 osoby. Najliczniejszym powodem 
zgonów były choroby układu krąże-
nia – 329 przypadków. Niestety cały 
czas swoje żniwo zbierała gruźlica i tu 
zanotowano 163 przypadki, więcej niż 
z powodu nowotworów – 113. Zapa-
lenie płuc natomiast – 171. Śmiercią 
samobójczą, tylko w jednym miesiącu 
skończyło życie 32 osoby. Zabójstw 

ze skutkiem śmiertelnym było 3. Na 
skutek wypadków życie straciło 21 
osób. Dużo wypadków zdarzało się na 
trasach kolejek. Tu przykład właśnie z 
1936 roku: W Pyrach pod pociąg dostał 
się Stefan Mazurkiewicz, lat 42, mu-
rarz, zamieszkały w Ząbkach i poniósł 
śmierć na miejscu.  

Zastanawiające jest, ile osób zosta-
ło zastrzelonych w wyniku posiadania 
przez przeciętnego obywatela broni 
palnej, która niewątpliwie z kilku przy-
czyn była pożądana. To, że posługiwali 
się nią bandyci, to wiadomo z licznych 
opowieści prasowych. Panuje do dziś 
mit, że w czasie napadu, napadnięty 
nie powinien prowokować bandyty 
bronią palną. Tymczasem, według sta-
tystyk amerykańskich jest odwrotnie. 
Bardziej (paradoksalnie) skuteczne jest 
zdecydowane postraszenie np. pistole-
tem, niż wołanie o pomoc. I pytanie: czy 
przeciętny obywatel, przed wojną mógł 
mieć broń palną w samoobronie? We-
dług rozporządzenia Prezydenta RP z 

1932 roku „broń można było nabywać, 
posiadać lub nosić w celach osobistych, 
tylko na podstawie pozwolenia władzy, 
którą były powiatowe władze admini-
stracji ogólnej (starosta). Władze te wy-
dawały pozwolenia według swobodne-
go uznania osobom niewzbudzającym 
żadnych obaw, że użyją broni w celach 
sprzecznych z interesem państwa.” 
Wniosek z tego, że broń mogła mieć 
tylko elita. Tymczasem w Szwajcarii, 
mógł mieć każdy obywatel i każdy 
miał obowiązek przejść przeszkolenie 
w samoobronie. Natomiast niemiecki 
przywódca ruchu narodowosocjali-
stycznego Adolf Hitler uważał, że broń 
powinien mieć tylko szanowany oby-
watel, całkowitemu zakazowi posiada-
nia broni palnej podlegali obywatele 
pochodzenia żydowskiego. Analitycy 
powstania warszawskiego uważają, że 
brak broni palnej u przeciętnego Po-
laka, skutkował tym, że poszliśmy do 
boju w 1944 r. bezbronni. 

Tymczasem w Piasecznie. Do kro-
niki wypadków z roku 1936 należy od-
notować niebywałe zdarzenie, o któ-
rym pisze dziennik ABC z 7 stycznia. 
Doszło do niego na ul. Sienkiewicza, 
a była to w tych czasach ulica bardzo 
ruchliwa do późnych godzin nocnych, 
gdyż znajdował się tu dworzec kolej-
ki grójeckiej. Tędy wiodła droga do 
nowej stacji PKP, tu było także kino i 
kilkanaście sklepów. Tam też odegrała 
się strzelanina. ABC nowiny codzien-

ne pisze: W nocy około godziny 22.00 
na ulicy Sienkiewicza w Piasecznie, 
jakiś pijany desperat dobył rewolwer 
i zaczął strzelać. Jedna z kul trafiła w 
nogę mieszkańca Piaseczna Władysła-
wa Żaka. Żak upadł na ziemię brocząc 
krwią. Kilku mężczyzn, znajdujących 
się w miejscu strzelaniny pogoniło 
za strzelającym, usiłując go rozbroić. 

Wówczas osobnik założył nowy ma-
gazynek z nabojami i dalej strzelał na 
oślep. Na odgłos strzelaniny nadbiegł 
patrol policyjny i zastał na miejscu leżą-
cego na ziemi Żaka, w odległości około 
200 m od niego znaleziono drugiego 
mężczyznę w kałuży krwi. Przeprowa-
dzone dochodzenie ustaliło, iż rannym 
jest Jan Burski, mieszkaniec Chyliczek, 
który został raniony nożem w pierś. 
Burski po wystrzelaniu wszystkich na-
bojów został dopadnięty przez pościg. 
Odebrano mu pistolet i ktoś mu wsadził 
nóż w okolicę serca. Burski został od-
wieziony do szpitala. Wśród mieszkań-
ców Piaseczna ta strzelanina wywołała 
panikę. Początkowo sądzono, że to były 
porachunki gangsterskie, bo czasy były 
niespokojne. Na szczęście nikt nie zgi-
nął, a Burski został postawiony przed 
sądem za pijackie wybryki. Czy boha-
terski Żak został nagrodzony za odwa-
gę, niestety nie wiem. Mniej szczęścia 
miała młoda kobieta w kilka lat później. 
21 lutego 1939 roku Nowy Dziennik 
informował: Niezwykła tragedia roze-
grała się w Piasecznie pod Warszawą. 

W pobliżu toru kolejowego szła z mę-
żem 22-letnia Halina Tomaszewska. 
Niespodziewanie dobiegł do nich jakiś 
osobnik i kilkakrotnie strzelił w stronę 
Tomaszewskiej, po czym zbiegł. Jedna 
z kul trafiła kobietę w pierś. W stanie 
ciężkim przewieziono ją do szpitala. 
Policji nie udało się jeszcze natrafić na 
ślad sprawcy, gdy oto tej nocy zawia-
domiono posterunek w Piasecznie o 
samobójstwie nieznanego mężczyzny, 
który się postrzelił z rewolweru w 
skroń. Przy denacie znaleziono legity-
mację na nazwisko Juliana Mickiewi-
cza oraz list ze słowami: „popełniam 
samobójstwo, gdyż zabiłem kobietę”. 
Policja ustaliła, że Mickiewicz zranił 
Tomaszewską najprawdopodobniej 
przypadkowo i w obawie przed odpo-

wiedzialnością, popełnił samobójstwo. 
W Gołkowie w 1938 roku zastrzelono 
znanego przemysłowca w czasie na-
padu na jego dom. Innym razem. Na 
stopniach kina w Piasecznie, policjant 
zastrzelił agresywnego człowieka, 
który strącił mu na ziemię czapkę  
z głowy.

Epilog nie do końca związany z bro-
nią palną, ale z wróżbą na przyszłość. W 
niespokojnym roku 1936, w piaseczyń-
skim Sądzie Grodzkim miało miejsce 
jeszcze jedno wydarzenie, które było 
znamieniem czasu i tragiczną wróżbą 
na przyszłość. 14 sierpnia, wówczas, 
gdy w Berlinie trwała olimpiada, sądzo-
no czterech mieszkańców ze wsi Zale-
sie, którzy celowo oblali naftą pieczywo 
sprzedawane przez domokrążców. Co-
dziennie Hersz i Henny Hartman nosili 
świeże pieczywo po zalesiańskich do-
mach, ot zwykli biedni ludzie. Jakie były 
wyroki w tej sprawie? Nie znalazłam 
informacji.       

Małgorzata Szturomska

Opowieść o strzelcach, strzelaninach 
i pozwoleniu na broń

Ulica Sienkiewicza w pierwszej połowie XX w. 

Ulica Sienkiewicza od ul. Dworcowej 

Ulica Puławska w okolicach Pyr

Informacja o sprawie w Sądzie Grodzkim
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Jedna z kul trafiła w nogę  
mieszkańca Piaseczna 

Władysława Żaka
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\\\ PIASECZNO

Taniec to ulubiona aktywność 
fizyczna mieszkańców  
w każdym wieku. Sukcesy 
międzynarodowe i krajowe 
zawodników z regionu tylko  
to potwierdzają.         

M yślę, że „roztańczyliśmy” miasto 
– mówi Urszula Strzeżek, zało-

życielka „Grawitacja Sport Academy” – 
czyli profesjonalnego studia taneczne-
go, które w tym roku obchodzi 26-lecie 
funkcjonowania. 

Wśród byłych i obecnych zawodni-
ków oraz trenerów odnajdujemy wie-
lokrotnych Mistrzów Świata, Europy i 
Polski. Tylko w 2019 roku, na koncie 
klubu pojawiło się 377 medali, w ta-
kich technikach jak: Jazz Dance, Disco, 
Disco Freestyle, Hip-Hop, Locking, Mo-
dern Contemporary, Dance Show, Disco 
Show. Osiągnięcia te były doceniane w 
postaci licznych nagród, odznaczeń i 
stypendiów sportowych. W ostatnich 
latach studio „Grawitacja Sport Acade-
my” otrzymało nagrody m.in. od Mini-
sterstwa Sportu i Rekreacji, Polskiego 
Związku Tańca Sportowego, Polskiej 
Federacji Tańca, Gminy Piaseczno, Sta-
rostwa Powiatowego i GOSiR. Imiennie 
wyróżnieni zostali m.in. Szymon Kowa-

lewski, Katarzyna Lubianiec, Mateusz 
Strzeżek i Urszula Strzeżek.

Jaka jest zatem recepta na sukces 
w tańcu? Odpowiedzieli Szymon Ko-
walewski i Urszula Strzeżek. – „Przepis” 
jest jeden bez względu na dziedzinę 
sportu: najważniejsze są chęci. Trze-
ba być zdeterminowanym, wyznaczyć 
sobie cele i sukcesywnie dążyć do ich  
realizacji. – Trening, trening i jeszcze 
raz trening. Pokora, samozaparcie i ta-
lent oczywiście – dodają tancerze. 

Jak wyglądała zatem droga na 
szczyt Urszuli Strzeżek, która 26 lat 
temu zrealizowała marzenie o podzie-
leniu się pasją taneczną ze społecznoś-
cią Piaseczna? Zaczęło się od zajęć w 
Szkole Podstawowej nr 6 oraz w KS 
Piaseczno. Później przeniesiono je do 
Piaseczyńskiego Ośrodka Kultury, a 
dyrektorka tegoż, Ewa Dudek stała się 
dobrym duchem zespołu. Zajęcia z roku 
na rok cieszyły się coraz większą po-
pularnością. Wszyscy chcieli uczyć się 
tańczyć rock & rolla lub disco. Powstał 
wtedy pierwszy zespół „Rapczaki”. Z 
biegiem czasu zabawa przerodziła się 
w intensywne treningi i sportową ry-
walizację. Po jakimś czasie zespół zmie-
nił nazwę na „Grawitacja”. Przyszedł 
też czas na prezentacje umiejętności 
młodych tancerzy na turniejach i za-
wodach. Tancerze stopniowo nabierali 

coraz więcej doświadczenia i kwali-
fikacji. W 1998 roku grupa dołączyła 
do KS Piaseczno, by móc startować 
w turniejach organizowanych przez 
Polski Związek Tańca Sportowego. W 
2002 roku do zespołu GRW Family, jak 
mawia Urszula Strzeżek dołączył Szy-
mon Kowalewski, trener i choreograf 
techniki Hip-Hop. Dynamiczny rozwój 
sekcji pozwolił na usamodzielnienie się 
i powołano wówczas Klub Sportowy 
„Grawitacja”, a treningi zostały wzboga-
cone o akrobatykę i inne style taneczne.

Szkoła prowadzi zajęcia w Piasecz-
nie i okolicach – Głosków, Gołków, Za-
lesie Dolne i Górne, Józefosław, Tarczyn 
i Raszyn. Uczestnicy są podzieleni na 
zespoły, ze względu na wiek i umiejęt-
ności. Początek to udział w Grupie GRW 
START i nauka technik Dance Jazz i Hip-
-Hop. Od podstaw prowadzona jest 
również akrobatyka GRW AKRO i CA-
POEIRA. Najbardziej uzdolnione dzieci 
trafiają do grup zaawansowanych.

„Grawitacja” może pochwalić się 
wieloma sukcesami, w tym zajęciem I 
miejsca w ogólnym rankingu wszech-
czasów, zorganizowanym przez portal 
www.tancerze.info. W tym zestawieniu 
rozpatrywano osiągnięcia 453 klubów 
i 10151 tancerzy. Zespół z Piaseczna 
wypadł najlepiej w klasyfikacji ogól-
nej. W rankingu TOP 200, w pierwszej 

dwudziestce jest aż 4 zawodników 
„Grawitacji”. Liderką została Anna Po-
ręcka, 8 miejsce zajęła Julia Borowie-
cka, 9 – Edyta Szczęsna, 14 – Melania 
Makowska. 

Oprócz „Grawitacji” są oczywiście 
także inne kluby taneczne, związane 
z gminą Piaseczno: Szkoła Tańca i Ba-
letu Akademia Sztuk Maestro, Szkoła 

Tańca Małgorzaty Kulczyk i Arkadiusza 
Nowakowskiego, Akademia Tańca I Am 
Dance, Studio Tańca Inspiration Dance 
Center, Akademia Tańca Paso, CABRAS, 
CABRAS MINI, PASOS LOCAS. 

Janusz Wierzchosławski 

Na podstawie książki Agnieszki Cubały  
„Sportowe dzieje Piaseczna”.

Piaseczno kocha taniec

„Mała Grupa Jazz Dance” w składzie: Małgorzata Górska, Katarzyna Lubianiec,
Joanna Cudziło, Katarzyna Wis, Patrycja Keller, Marika Uszyńska – jedna  
z pierwszych mini formacji „Grawitacja Sport Academy”. Siedlce rok 2009

\\\ WIELKIE TANECZNE SHOW                  
Tancerze Grawitacja Sport Academy zaprezentowali zgromadzonym  
niesamowity pokaz taneczny. Znakomite zakończenie sezonu! 

W niedzielę 19 czerwca w hali 
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekre-
acji w Piasecznie odbył się długo 
wyczekiwany przez wszystkich 
fanów tańca sportowego pokaz 
grup tanecznych Grawitacja Sport 
Academy – GRW SHOW 2022. To 
uroczyste zakończenie sezonu, 
podczas którego swoje umiejęt-
ności prezentują wszystkie grupy 
ćwiczące w Grawitacji. Wydarze-
nie odbyło się w ramach obchodów 
100-lecia piaseczyńskiego sportu, a było tym bardziej szczególne, że i sama 
Grawitacja w listopadzie będzie świętować swoje 25-lecie. Piaseczyńska hala 
wypełniła się po brzegi sympatykami piaseczyńskiej akademii, która regularnie 
odnosi wiele sukcesów na arenie międzynarodowej.

– Dziękuję wam wszystkim za wysiłek włożony w treningi. Gratuluję wszyst-
kich sukcesów grawitacjanom i grawitacjankom w ciągu tych właściwie ostatnich 
dwóch lat, bo była to ciężka sprawa, żeby móc trenować w pandemii. Wyrazy 
uznania także dla rodziców, którzy są wsparciem trenerskim, logistycznym. Mam 
nadzieję, że będziecie dalej trenować, reprezentując przy okazji gminę Piaseczno i 
promując ją wszędzie, gdzie tylko się da, w jak najlepszy sposób – powiedział Bur-
mistrz Miasta i Gminy Piaseczno Daniel Putkiewicz podczas ceremonii otwarcia.

Pokaz składał się z dwóch bloków godzinowych. Występowali zarówno ci 
najmłodsi, jak i najbardziej doświadczeni tancerze, wszyscy oczywiście gorąco 
wspierani przez swoich instruktorów. Disco, jazz, hip hop, taniec nowoczesny, 
balet – było naprawdę różnorodnie.

Publiczność żywo reagowała na każdy występ. Na koniec wydarzenia zgro-
madzeni podziękowali za ciężką pracę wszystkim instruktorom.

\\\ PIASECZNO 
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\\\ Jakie są największe sukcesy pia-
seczyńskich tancerzy w ostatnich 
latach?
Jeśli prześledzimy 25 lat działalności 
klubu, to tytuły mistrzowskie można 
liczyć w dziesiątkach, myślę że uzbie-
rałoby się ich ponad sto.
W 2019 roku na Mistrzostwach Świa-
ta w Tańcu Sportowym International 
Dance Federation Pula w Chorwacji 
zdobyliśmy ogółem 7 złotych medali, 
5 srebrnych i 4 brązowe. W tym samym 
roku na World Cup International Dance 
Organization Disco Dance & Disco Fre-
estyle Decin we Włoszech sięgnęliśmy 
po 2 złote i 2 brązowe medale. W 2020 
roku z powodu pandemii nie zostały ro-
zegrane turnieje międzynarodowe. W 
2021 roku na Mistrzostwach Świata w 
Tańcu Sportowym (IDF) zdobyliśmy 10 
złotych medali, 11 srebrnych i 4 brązo-
we; Mistrzostwa Europy (IDO) Hip-Hop 
Brzeg Dolny Polska – 2 złote medale; 
World Cup International Dance Orga-
nization Disco Dance&Disco Freestyle 
Follonica Włochy – 1 srebrny medal i 
1 brązowy. W samym 2022 roku by-

liśmy już na 15 turniejach krajowych, 
gdzie łącznie wywalczyliśmy ponad 
250 medali, a mamy połowę sezonu. 
Przed nami dopiero wszystkie zawody 
międzynarodowe.
\\\ Czy taniec sportowy to sport dla 
wszystkich?
Moim zdaniem taniec to zdecydowa-
nie sport dla wszystkich. W Grawita-
cji prowadzimy zajęcia zarówno dla 
przedszkolaków od 3 roku życia, dzieci 
szkolnych, młodzieży, osób dorosłych, 
jak i dla seniorów. Tak naprawdę naj-

ważniejsze są chęci, bo tańczyć może 
każdy i, co za tym idzie, osiągnąć sukces 
w tańcu też może każdy. Trzeba mieć 
tylko odwagę w podjęciu decyzji, a 
potem systematycznie uczęszczać na 
treningi. Predyspozycje przydatne w 
tańcu to cechy motoryczne takie jak: 
rozciągnięcie, gibkość, siła, wytrzyma-
łość, szybkość i dynamika, oprócz tego 
poczucie rytmu, dobra koordynacja ru-
chowa i kreatywność. Poza tym trzeba 
być wytrwałym, konsekwentnym i nie 
zrażać się drobnymi niepowodzeniami.
\\\ Dlaczego warto trenować taniec 
sportowy?
Taniec to niezwykle wszechstronna 
dyscyplina. Rozwija, uelastycznia i 
wzmacnia wszystkie partie ciała. Po-
prawia koordynację, gibkość oraz ćwi-
czy pamięć ruchową. Zajęcia z muzyką 
są przyjemne i przynoszą radość, uczą 
równowagi i polepszają kondycję. Wy-
rabiają poczucie własnej wartości, po-
zytywnie wpływają na koncentrację i 
dobre samopoczucie. Jest to doskonała 
forma aktywności fizycznej odpowied-
nia dla każdego wieku.

Wszechstronna dyscyplina
Zapraszamy do lektury wywiadu z Panią Urszulą Strzeżek, założycielką Klubu Sportowego 
Grawitacja, którego tancerze regularnie sięgają po cenne trofea. 
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INFORMACJA 
o zamieszczeniu wykazu nieruchomości gminnych przeznaczonych 

do zbycia przez Gminę Piaseczno  
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na 
tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu w zakładce BIP – tablica ogłoszeń, został udostępniony do publicznej 
wiadomości wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do zbycia w drodze przetargu 
nieograniczonego: nieruchomość zabudowana oznaczona jako działka ewid. nr 30 o pow. 1008 m2, 
położona w obr. 39 m. Piaseczno przy ul. Czajewicza. 
Piaseczno,  13.06.2022 r.  Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno

mgr inż. Robert Widz, II Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno

      
INFORMACJA

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1.  wynajęcia na czas oznaczony na okres od dnia 01.06.2022 r. do dnia 31.05.2025 r. części  

działki nr 10/1, obr. 32 m. Piaseczno, przy ul. Derdowskiego w Piasecznie o pow. 61 m2,  
z przeznaczeniem pod teren zieleni. 

2.  użyczenia na czas nieoznaczony od dnia 09.07.2022r. części działki nr 40/4, obr. 20 m. Piaseczno,  
przy ul. Warszawskiej 1 w Piasecznie o pow. 3,03m2, z przeznaczeniem na prowadzenie jadłodzielni 
przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj. od 
dnia 22.06.2022 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

Baraże z Mławą
\\\ PIASECZNO

Już dzisiaj w Piasecznie 
najważniejsze starcie całego 
sezonu IV ligi – MKS Piaseczno 
zmierzy się w barażach  
o awans z Mławianką Mława.      

Miniony weekend był ostatnim, w 
którym toczyła się piłkarska ry-

walizacja ligowa. W kolejce kończącej 
rozgrywki nie brakowało emocji.

W sobotę w Piasecznie, lider IV ligi 
MKS Piaseczno zmierzył się ze znajdu-
jącą się w czołówce tabeli Mszczono-
wianką Mszczonów. Mimo że spotka-
nie nie toczyło się już o żadną stawkę, 
zawodnicy obu drużyn nie odstawiali 
nóg. W meczu sędziowanym przez naj-
bardziej znaną w Polsce sędzię, Karoli-
nę Bojar-Stefańską nie brakowało akcji 
bramkowych. 

W 14 minucie meczu do siatki 
gości trafił król strzelców IV ligi Szy-
mon Wiejak. Mszczonowianka się nie 
poddawała i niedługo później odpo-
wiedziała trafieniem byłego zawodnika 
KS Konstancin Jakuba Grzeszaka. Druga 
część spotkania to także dużo walki z 
obu stron. W 62 minucie bramkę na 
2:1 dla piasecznian strzelił Bartłomiej 
Faliszewski. Następnie MKS podwyż-
szył prowadzenie, gdy bramkarza gości 
pokonał Gracjan Konopski. Mszczo-
nowianka starała się jeszcze powal-
czyć chociaż o remis – 5 minut przed 
końcem regulaminowego czasu gry, 

gola zdobył Mikołaj Napora, jednak-
że było to już ostatnie trafienie w tym  
meczu.

MKS pokonał Mszczonowiankę 3:2 
i czekał na wieczorne starcie w grupie 
I, gdzie miało się wyjaśnić, z kim zagra 
w barażach.

\\\   Niespodziewany  
zwycięzca

Przed ligowym starciem Ząbkovii 
Ząbki z Mławianką Mława praktycznie 
nikt nie dawał szans tej drugiej ekipie. 
Goście z Mławy sprawili jednak wielką 
niespodziankę i to oni będą mogli się 
cieszyć z barażowej rywalizacji.

Już po 10 minutach gry Mateusz 
Stryjewski z Mławianki sprawił ogrom-
ną radość kibicom swojego klubu, ła-
dując piłkę do siatki przeciwnika. Po 
przerwie Mława jeszcze dwukrotnie 
podwyższyła wynik – na 2:1 (bramka 
Joao Obillona) i 3:1 (trafienie Jakuba 
Tworka). Ząbkovię stać było jedynie na 
honorowego gola autorstwa Mateusza 
Augustyniaka.

W drodze po awans do baraży Pia-
seczno okazało się lepsze między inny-
mi od takich rywali jak: Oskar Przysu-
cha, Victoria Sulejówek i Wilga Garwo-
lin, a Mławianka pokonała zaś: rezerwy 
Wisły Płock, Troszyn, Hutnika Warsza-
wa i wymienioną wcześniej Ząbkovię. 

Obaj barażowi rywale w ostatnich 
latach nie mieli przyjemności spotkać 
się ze sobą na boisku. Zapowiada się 
bardzo ciekawy dwumecz, w którym 
zagrają dwa niezwykle ofensywnie gra-
jące zespoły – obu drużynom udało się 
w tym sezonie przekroczyć 100 strzelo-
nych bramek (109 MKS Piaseczno i 103 
Mławianka). Zarówno w jednym, jak i 
drugim klubie grają królowie strzelców 
swoich lig – Szymon Wiejak w MKS Pia-
seczno (28 goli) i Michał Stryjewski w 
Mławiance (25 goli).

Pierwsze starcie odbędzie się dzi-
siaj (22 czerwca) o godzinie 18.00 na 
Stadionie Miejskim przy ul. 1 Maja 16.

\\\   Orzeł w czołówce
Dwa dni przed Piasecznem swój 

ostatni mecz ligowy rozegrał Orzeł 
Baniocha. Na zakończenie rozgrywek 
gracze Orła wygrali 4:0 z Tygrysem 
Huta Mińska. Bramki w tym starciu 
strzelali: Cezary Michalak, Patryk Dąb-
kowski, Wojciech Gorczyca i Sebastian 
Szerszeń.

Ekipa z Baniochy uplasowała się 
ostatecznie na 7. pozycji w ligowej 
stawce, zdobywając łącznie 64 punkty 
(o 17 więcej niż 8. w tabeli Mazur Kar-
czew i o 6 mniej od 4. Wilgi Garwolin).

Rafał Lipski

MKS Piaseczno blisko awansu do III ligi 
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\\\ Z VICTORII DO KADRY                  
W zawodach wzięły udział drużyny z różnych części naszego kraju. Wszyscy 
uczestnicy turnieju zajęli I miejsce. 

W drugi weekend czerwca w Piasecznie odbyło się prawdziwe sportowe 
święto – III Turniej Piłki Ręcznej Dziewcząt i Chłopców „Z Victorii do Kadry”. 
Impreza, którą wsparł między innymi Urząd Marszałkowski Województwa 
Mazowieckiego, odbyła się w Hali Sportowej CEM Piaseczno i trwała łącznie 
dwa dni – pierwszego dnia miała miejsce rywalizacja chłopców i dziewczynek 
z rocznika 2010, a drugiego mecze rozgrywały dziewczynki z rocznika 2011 i 
chłopcy z rocznika 2007. Organizatorzy postarali się o to, aby zawody stały na 
wysokim poziomie.

Turniej przyciągnął drużyny z Mazowsza i nie tylko. Pojawiły się na nim takie 
kluby jak: UKS Rusiec, SCKS Jurand Ciechanów, OTM Lesznowola, UKS Zielonka, 
ULKS Olimpia Radzanowo, Korona Handball Kielce, UKS Kontra Warszawa, KS 
Warszawianka i gospodarze, czyli KS Victoria Piaseczno oraz CEM SP 4 Piaseczno. 
Nie brakowało ciekawych meczów i sportowych emocji.

Ceremonię wręczenia nagród swoją obecnością uświetnili reprezentanci 
Polski, którzy swoje pierwsze kroki w tym sporcie stawiali w barwach Victorii 
Piaseczno – Maria Szczepaniak (obecnie MKS Perła Lublin), Tomasz Zagański 
(obecnie NLO SMS ZPRP Płock) i Szymon Cieciora (obecnie NLO SMS ZPRP Płock).

– Jesteśmy pewni, że uczestnicy tego turnieju w przyszłości również będą 
dumnie reprezentować barwy naszego kraju – napisali przedstawiciele Victorii 
Piaseczno.

Z turnieju nikt nie wyszedł niepocieszony – wszystkie zespoły zajęły I miej-
sce i otrzymały pamiątkowe puchary. Rozdano także statuetki dla najlepszych 
zawodniczek oraz zawodników.

\\\ PIASECZNO 

FO
T. 

KS
 V

IC
TO

RI
A 

PI
AS

EC
ZN

O/
FB



11NR 390 (10) 22 CZERWCA 2022OGŁOSZENIA

 DAM PRACĘ 
POSZUKUJEMY OSÓB Z ORZECZENIEM  
O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI DO OCHRONY 
MAŁYCH BUDÓW W GRODZISK MAZ./ 
ŻABIA WOLA LUB GRODZISK MAZ./ 
NATOLIN. NIE WYMAGAMY  
DOŚWIADCZENIA. TEL. 884 602 126 
Doświadczona firma budowlana zatrudni 
PRACOWNIKÓW BUDOWLANYCH: mura-
rzy, pomocników, fachowców do wykoń-
czenia wnętrz. Praca lato-zima, możliwe 
zakwaterowanie, tel. 665 183 980

Do pracy przy budowie linii  
elektroenergetycznych nN  

w pow. piaseczyńskim, elektromontera  
lub pracownika fizycznego  

do przyuczenia zawodu  
tel. 660-939-117 

Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biur i pomieszczeń socjalnych.  
Praca na 3/4 etatu, umowa o pracę.  
Praca w Solcu k. Szymanowa.  
Zadzwoń na nr 501 631 374 
Pracownik sprzątający miasto w Piasecz-
nie, umowa o pracę do 4200 zł/brutto/
miesięcznie, tel: 605333429 
IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI  
LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza i kierowcę tel. 506 59 55 55
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Zatrudnimy od zaraz elektryków,  
pomocników elektryka, wymagane  
Prawo Jazdy. 668461868
Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42
Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841
Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841 
Zatrudnię pracowników do zakładu  
mięsnego w Górze Kalwarii,  
wykwalifikowanych i do przyuczenia,  
tel. 606 259 458 

USŁUGI  
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat, 
tel. 695 451 655 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenie na bu-
dowę domów i remonty wykończeniowe  
w sezonie 2022. Tel. 665 183 980 
Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 
Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 
Cyklinowanie, remonty tel. 510 128 912 
Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Koszenie i porządkowanie działek  
tel. 501 314 711 
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Docieplanie Budynków 795 96 96 96
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
Wylewki betonowe agregatem,  
tel. 600 872 737
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
GLAZURA, REMONTY TEL. 601 219 482
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Elektryk tel. 666 890 886 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa, krycie dachu,  
tel. 511 928 895 

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Cyklinowanie, remonty, tel. 510 128 912
Hydraulik, naprawy, tel. 698 185 911
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Naprawa dachów, rynny, obróbki, papa 
termozgrzewalna, tel. 729 45 99 83

KUPIĘ  
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418   

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
AUTO-KASACJA SKUP-AUT  

LEGALNA FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 650, Para 400/Os + Licz 885828884

Podnajmę powierzchnię w funkcjonują-
cym salonie kosmetycznym w Piasecznie 
przy bazarku na Szkolnej na przedłużanie 
rzęs, brwi, makijaż permanentny lub inne 
propozycje tel. 501 156 766   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki budowlane 800 m2 i działki  
rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144                  

ZDROWIE 

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA.  
PIASECZNO TEL. 502 031 221

RÓŻNE

Wywiozę złom, kaloryfery, stare piece, 
lodówki, elektro-złom. Tel. 669 445 400 

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966

MATRYMONIALNE  
Szukam partnerki 50+ Tel.792 560 466

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555

     INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021r., poz. 1899) informuje, że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej www.piaseczno.pl  
w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-Oferty dzierżawy, zamieszczony 
został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do wydzierżawienia na okres 3 lat, dot. 
części działki nr 9/11 z obrębu 7-02 m.Góra Kalwaria.
Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 22.06.2022 r. do 13.07.2022 r. 
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. Termin składnia ofert upływa 14.07.2022 r. 

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut
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